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Protokół Nr XXIX/18 

            z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 29 marca 2018 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy. 
Sesja trwała od godz. 9.05 do godz. 13.25 i wzięło w niej udział 14 radnych (radna 
Beata Boś od godz. 9.10, radny Artur Patrzałek od godz. 9,25, nieobecny: radny 
Krzysztof Samburski), sołtysi oraz: 
- Pan Zbigniew Janik - wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas  - sekretarz gminy, 
- Pani Maria Małasińska - skarbnik gminy, 
- Pani Renata Bochnacka - p.o. kierownika GOPS (w części obrad), 
- Pani Stanisława Sikora - kierownik GZOS (w części obrad), 
- Pani Elżbieta Korzec - główna księgowa GZOS (w części obrad). 
Z zaproszonych gości na sesję przybył Pan Stanisław Klimczak – wicestarosta buski, 
Pan Jerzy Orkisz – delegat Świętokrzyskiej Izby Rolniczej. 
           Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło. Powitał 
wszystkich uczestników obrad, stwierdził kworum wystarczające do podejmowania 
prawomocnych uchwał, a następnie zaproponował wprowadzenie do porządku obrad, 
jako punkt 7 i 8, dodatkowych projektów uchwał w sprawie: „szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za uczestnictwo w zajęciach organizowanych w Dziennym 

Domu SENIOR+, Janowice Poduszowskie 3, 28-114 Gnojno” i w sprawie: 
„wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Gnojno”. 

„Za” wprowadzeniem do porządku obrad ww. projektów uchwał głosowało 12 
radnych, nikt nie był „przeciw” i nikt nie „wstrzymał się” od głosu. 
Porządek obrad, po wprowadzeniu dwóch dodatkowych projektów uchwał, 
przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Gnojno na lata 2018-2038. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2018 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 

bankowego z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów oraz 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 
uczestnictwo w zajęciach organizowanych w Dziennym Domu SENIOR+, 
Janowice Poduszowskie 3, 28-114 Gnojno. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Gnojno. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Gnojno. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Gnojno na okręgi wyborcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu wyborczym. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy na stałe obwody głosowania, 
ustania ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Gnojno na rok 2018”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Zdrowia, 

Socjalnej, Oświaty i Kultury Rady Gminy Gnojno na 2018 rok. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i wolne wnioski. 
16. Zakończenie sesji. 

W następnej kolejności odbyło się głosowanie jawne nad przyjęciem całościowego 
porządku obrad, z uwzględnieniem przegłosowanej zmiany. Głosowanie miało 
następujący przebieg: „za” głosowało 12 radnych, nikt nie był „przeciw” i nikt nie 
„wstrzymał się” od głosu. 
 
Do punktu 2-go. 

 

           Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
            Radna Maria Woźniak zgłaszając uwagę do protokołu stwierdziła, że wniosek, 
który zgłosiła na poprzedniej sesji (str. 24 protokołu), powinien brzmieć: „posprzątać 
teren miedzy kostką ażurową a sklepem pana Musiała”. 
            Następnie przewodniczący obrad zaproponował, aby przyjąć protokół bez 
czytania. W związku z tym w sprawie przyjęcia protokołu z XXVIII sesji, odbytej w 
dniu 30 stycznia 2018 roku, odbyły się dwa głosowania. „Za” przyjęciem protokołu 
bez czytania z uwzględnieniem zgłoszonej uwagi  głosowało 13 radnych i tylu samo 
głosowało za przyjęciem protokołu w wersji opublikowanej na stronach 
podmiotowych Biuletynu Informacji Publicznej. 
 
Do punktu 3-go. 
 
             Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami.     
              Sprawozdanie z działalności za okres od 30.01.2018 r. do 29.03.2018 r., 
stanowiące załącznik do protokołu, przedłożył i opatrzył stosownym komentarzem – 
wójt gminy Zbigniew Janik. 
Po przedłożeniu sprawozdania wójt, nawiązując do poprzedniej sesji, stwierdził m.in., 
że inwestycje zaplanowane na ten rok generują bardzo wysokie koszty. Sam koszt 
wykonania kanalizacji i remontu oczyszczalni ścieków, to wydatek rzędu ponad 5 
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milionów złotych. Jest to jedna z największych, jeśli nie największa, i najdroższych 
inwestycji, które były w przeszłości realizowane na terenie naszej gminy. 
Termomodernizacja budynku świetlicy wiejskiej w Gorzakwi będzie kosztować około 
150 tys. zł. Mimo pokaźnego zadłużenia gminy, nie możemy zrezygnować z 
inwestycji koniecznych, korzystając z ostatnich dotacji unijnych do 2020 roku. 
Budynek w Gorzakwi w najbliższym czasie ulegnie całkowitej ruinie, jeśli nie 
wymienimy pokrycia dachowego, natomiast oczyszczalnia ścieków, co potwierdzają 
fachowcy, stwarza poważne zagrożenie dla pracujących tam osób. Kto będzie 
odpowiadał za niedopełnienie obowiązków bhp i ponosił odpowiedzialność karną, jak 
się nie daj Boże, coś komuś stanie? W ostatnim czasie na terenie gminy Solec Zdrój 
miał miejsce wypadek, w wyniku którego trzech mężczyzn, którzy pracowali w 
przepompowni, zatruło się chlorem lub siarkowodorem. Jeden z nich zmarł w szpitalu. 
Tam już nikt o nic nie będzie pytał, ponieważ swoje postępowanie prowadzi 
prokuratura a wobec trzech osób skierowano wnioski do sądu.  
Sytuacja finansowa gminy jest jaka jest, i na tę chwilę nikt tego nie zmieni. Dlatego 
robienie z tego polityki jest co najmniej nie fair. 
         Następnie radna Maria Woźniak zapytała czy prawdą jest, że uruchomiony został 
program rządowy w ramach którego samorządy do 15 kwietnia br. będą mogły składać 
wnioski o dofinansowanie inwestycji drogowych. 
         Wójt odnosząc się do tego zagadnienia  stwierdził, że ogłoszony został rządowy 
program na rzecz rozwoju regionów poprzez wsparcie lokalnej infrastruktury 
drogowej. Wnioski można składać dopiero wtedy, jeśli zostaną uregulowane wszystkie 
kwestie związane z własnością działek, położonych przy drodze biegnącej przez nowe 
osiedle w Gnojnie. 
         W następnej kolejności głos zabrał wicestarosta buski Stanisław Klimczak i 
poinformował, że dzięki niższym cenom po przetargach na inwestycje drogowe, 
powiat buski zaoszczędził znaczną kwotę pieniędzy. Dlatego nadarzyła się okazja, aby 
wniosek o dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej Chmielnik – Zrecze Małe – 
Maciejowice – Ruda, który był na liście rezerwowej, złożyć ponownie w ramach 
programu, o którym wspominała radna Maria Woźniak. Program zakłada 
finansowanie 80% do 20%. Jeśli wniosek zostanie pozytywnie zaopiniowany, 
wówczas partycypacja gminy i powiatu w kosztach inwestycji wyniesie po 10%. 
Dobra wiadomość jest taka, że wyłoniona została w drodze przetargu firma, która 
ureguluje stan prawny odcinka drogi biegnącego wzdłuż torów. Kontynuując swoją 
wypowiedź dodał, że cały czas trwają oczekiwania na promesy od wojewody na drogi 
powodziowe. 
Poza tym nadmienił, że: 
- w roku bieżącym zostaną wykonane roboty ziemne na 500- metrowym odcinku drogi 
łączącej Zofiówkę z Wiktorowem; 
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- nadal są aktualne sprawy związane z remontami cząstkowymi i kopaniem rowów; 
rowy obok posesji będą kopane tylko wtedy, gdy właściciel zakupi we własnym 
zakresie betonowe kręgi na przepusty; w pierwszej kolejności będą kopane rowy w 
msc. Kostera (sołtys Henryk Kasza zadeklarował, że osobiście dopilnuje, aby wszyscy 
właściciele posesji zakupili kręgi na przepusty); 
- począwszy od 7 kwietnia br. rozpoczynamy w poszczególnych sołectwach 
wypełnianie e-wniosków o dopłaty bezpośrednie; wójt ze swej strony również 
zadeklarował wszelką możliwą pomoc w tej kwestii. 
Aby tradycji stało się zadość, na zakończenie pan wicestarosta złożył wszystkim 
życzenia zdrowych, spokojnych i radosnych Świąt Wielkanocnych. 
 
Do punktu 4-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Gnojno na lata 2018-2038. 
             Z treścią protokołu z posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Finansów 
Rady Gminy Gnojno, odbytego w dniu 26 marca 2018 r., podczas którego dokonano 
analizy uchwał, które mają być podjęte na dzisiejszej sesji, zapoznała zebranych 
przewodnicząca komisji – radna Maria Woźniak (kserokopia protokołu Nr 41/18 – w 
załączeniu). 
            Następnie  pani skarbnik odczytała projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.  
Z uwagi na brak pytań projekt uchwały został poddany pod głosowanie. „Za” 
przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się od 

głosu” – 0. 

Uchwała Nr XXIX/217/18 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 5-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2018 rok. 
             Projekt uchwały w ww. sprawie przedłożyła skarbnik gminy - Maria 
Małasińska. 
Ze  względu na fakt, że nikt z obecnych nie zgłosił uwag do przedłożonego projektu 
uchwały – przewodniczący przystąpił do głosowania. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” – 0. 

Uchwała Nr XXIX/218/18 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
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Do punktu 6-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 
bankowego z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów oraz 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetu. 
            Analogicznie do punktów 4 i 5, projekt uchwały w wyżej wymienionej kwestii 
wraz z uzasadnieniem przytoczyła pani Maria Małasińska – skarbnik gminy. 
W dyskusji na wymieniony temat głos zabrali: 
- Radna Maria Woźniak – czy można ogłosić przetarg na zaciągnięcie kredytu 
długoterminowego, pomniejszonego o wolne środki w kwocie 200.000,00 zł? 
-  Skarbnik gminy – według mnie nie można. Tym bardziej, że w umowie kredytowej 
z bankiem jest zapis, z którego jasno wynika, że kredytobiorca nie jest zobligowany do 
uruchamiania całej kwoty kredytu. 
- Radna Maria Woźniak – mnie chodzi wyłącznie o przetarg. 
- Skarbnik gminy – wolne środki zostaną wprowadzone do budżetu najwcześniej w 
czerwcu, po sporządzeniu wszystkich rocznych sprawozdań finansowych i 
budżetowych. Natomiast przetarg zostanie ogłoszony znacznie wcześniej. 
- Radna Maria Woźniak – w konsekwencji chodziło mi o to, aby deficyt został pokryty 
w pewnej części wolnymi środkami. 
- Skarbnik gminy – trudno w tym momencie przewidzieć, co się będzie działo dalej. 
- Wójt gminy – należy podkreślić, że z tego kredytu będziemy spłacać wcześniej 
zaciągnięte kredyty a odsetki z dochodów własnych. Łączna kwota zobowiązań z tego 
tytułu wyniesie około 1.000.000 zł. Musicie sobie zdawać sprawę z faktu, że spłata 
kredytu wpływa na zmniejszenie zadłużenia z poprzednich lat. Poza tym kredyt nie 
zostanie wykorzystany w całości, jeśli nie będzie takiej potrzeby. 
- Skarbnik gminy – uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu, która będzie opiniowana 
przez Regionalną Izbę Obrachunkową, musi być spójna z uchwalonym budżetem 
gminy na 2018 rok.  
- Wójt gminy – przy okazji chciałem poinformować, rozwiewając tym samym 
wszelkie wątpliwości niektórych radnych z poprzedniej sesji, że  RIO wydała 
pozytywną opinię w sprawie tegorocznego budżetu. 
- Radna Maria Woźniak – jest mi przykro, że tegoroczny budżet, który w jakimś sensie 
firmowałam, budzi tyle kontrowersji. Niektóre planowane przedsięwzięcia będą 
realizowane przez dwa lata. Dlatego każdy powinien sobie zdawać sprawę z faktu, że  
musimy wykazać się bardzo dużą dyscypliną, ponieważ w przyszłym roku nie 
będziemy mogli wziąć żadnego kredytu. 
- Wójt gminy – w obronie pani Marii powiem tylko, że jeżeli ktoś się chce kogoś 
uczepić, to zawsze znajdzie dziurę w całym. A jak chce komuś przyłożyć – to 
przyłoży. Nie da się ukryć, że niektóre wypowiedzi, które wprowadzają w błąd 
mieszkańców naszej gminy, mają związek z tym, że mamy rok wyborczy i każdy 
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potencjalny mówca chce być zauważony. Doskonale wiemy o tym, że nie można 
nikomu zamykać ust. Ale w tym konkretnym przypadku działanie tej osoby było i jest 
na wskroś świadome. Bo każdy zdroworozsądkowy człowiek wie, dlaczego akurat 
teraz muszą być poczynione wydatki w takiej a nie innej wysokości.  
Żeby lepiej zobrazować tę sytuację przypomnę, że po 2020 roku będzie mniej 
pieniędzy dla Polski z Unii Europejskiej. Nie jest naszą winą, że w ostatnim czasie 
trwał intensywny nabór wniosków o dotację. Termin realizacji dotowanych inwestycji 
nie może być przesunięty na koniec 2019 roku, ponieważ Urząd Marszałkowski musi 
rozliczyć dotacje unijne z ministerstwem, w określonym terminie. Dlatego 
informowanie ludzi o tym, że gmina zaciąga świadomie nadmierne kredyty i pożyczki, 
jest działaniem poniżej pasa. Osoba mówiąca takie rzeczy, powinna być 
automatycznie zdyskwalifikowana przez mieszkańców. Bo ich oszukuje i wprowadza 
w błąd. 
Jeżeli nie zrobimy kanalizacji teraz, to realizacja tej inwestycji może się przesunąć 
nawet o kolejne 5 lat. Możemy tego nie robić, ale kto wtedy weźmie odpowiedzialność 
za pracujące tam osoby, jeśli wszystko jest umocowane drutami? Czy ktoś jest aż tak 
głupi, żeby poprzez swoją idiotyczną politykę doprowadzić do nieszczęścia? Bo mi się 
chce tak powiedzieć ludziom? 
Czy pani radna Maria Woźniak, popierając budowę kanalizacji, chce, żeby 
mieszkańcom Gnojna i Glinki żyło się gorzej?  Czy  radny z innej miejscowości, który 
głosował za tą inwestycją? 
Nie ukrywam że mnie ponosi, jeżeli słyszę takie wypowiedzi. Takie osoby, sprawując 
mandat radnego i uczestnicząc w sesjach, korzystają  z niby autorytetu i świadomie 
wprowadzają naszych mieszkańców w błąd. Według mnie jest to zwyczajne świństwo. 
I nie jest to odosobniony przypadek. Pamiętacie zapewne awarię wodociągu, która 
miała miejsce w maju ubiegłego roku. Sam później przeprosiłem strażaków za 
idiotyczne wypowiedzi poważnych ludzi, którzy mówili, że dowożenie wody do 
mieszkańców gminy jest dla nich czystym biznesem, bo wójt płaci im za to po kilkaset 
złotych. Jak można szanować ludzi, którzy głoszą takie brednie? 
Wobec braku dalszych uwag przewodniczący zarządził głosowanie, w wyniku którego 
„za” przyjęciem uchwały było 14 radnych, nikt nie był „przeciw” i nikt nie 

„wstrzymał się” od głosu. 
Uchwała Nr XIX/219/18 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 7-go. 

 

            Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 
uczestnictwo w zajęciach organizowanych w Dziennym Domu SENIOR+, Janowice 
Poduszowskie 3, 28-114 Gnojno. 



7 

 

            Z projektem uchwały w wyżej wymienionej sprawie wraz z uzasadnieniem 
zapoznał uczestników obrad sekretarz gminy - pan Piotr Bębas. 
           Następnie radna Maria Woźniak zwróciła się z prośbą do pani Renaty 
Bochnackiej o zinterpretowanie zapisów umieszczonych w tabeli i przeliczenie 
dochodu wyrażonego w procentach na kwoty w złotych. 
           Pani Renata Bochnacka - pełniąca obowiązki kierownika GOPS – odnosząc się 
do poruszonej kwestii stwierdziła, że kryterium dochodowe na osobę samotnie 
gospodarującą wynosi 1.902,00 zł, natomiast na osobę w rodzinie – 1.542,00 zł. 
Kontynuując dodała, że koszt pobytu jednej osoby w Dziennym Domu Senior+ wynosi 
750,00 zł oraz, że żadna osoba uczestnicząca w zajęciach nie poniosła do tej pory z 
tego tytułu żadnych opłat. Gdyby dochód osoby samotnie gospodarującej wyniósł od 
300 do 400%, wówczas odpłatność wyrażona w procentach wyniosłaby 3%, co w 
przeliczeniu dałoby kwotę 22,50 zł. 
W związku z brakiem dalszych uwag, poddano projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” – 0. 

Uchwała Nr XXIX/220/18 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 8-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Gnojno. 
             Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie wraz z załącznikiem stanowiącym 
wykaz jednostek organizacyjnych gminy Gnojno przedstawił sekretarz gminy. 
Wobec baku pytań i uwag przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” – 0. 

Uchwała Nr XXIX/221/18 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 20-minutową przerwę w obradach. 
 
Do punktu 9-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Gnojno. 
           Wyżej wymieniony projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytał sekretarz 
gminy – pan Piotr Bębas. 
           Nawiązując do treści uchwały radna Maria Woźniak zapytała, jakie będą 
oszczędności z tytułu likwidacji dodatku mieszkaniowego.  
          Pani Kierownik GZOS w odpowiedzi stwierdziła, iż nie zna konkretnej kwoty, 
ale w skali roku będzie to kilkanaście tysięcy złotych. 
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Ponieważ dalszych pytań nie było, przewodniczący przystąpił do głosowania. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” – 0. 

Uchwała Nr XXIX/222/18 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 10-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Gnojno na okręgi wyborcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 
wyborczym. 
           Sekretarz tytułem wstępu poinformował, że ustawodawca w celu zwiększenia 
udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych 
organów publicznych dokonał zmian niektórych ustaw, w tym ustawy Kodeks 
wyborczy. 
W związku z tym rady gmin są zobligowane do dokonania podziału gmin na okręgi 
wyborcze w terminie 60 dni od dnia wejścia w życie ustawy, tj. do dnia 1 kwietnia 
2018 roku. Spełniając wymogi zawarte w art. 12 ust. 1 ustawy z dnia 11 stycznia 2018 
r. o zmianie niektórych ustaw wójt gminy zaproponował taki podział gminy na okręgi 
wyborcze, jaki Państwo otrzymaliście wraz z  pozostałymi materiałami na dzisiejszą 
sesję. Kontynuując odczytał przedmiotowy projekt uchwały wraz z załącznikiem 
obrazującym numery, granice oraz liczbę radnych wybieranych w każdym okręgu 
wyborczym oraz wybrane akapity z uzasadnienia w brzmieniu: „Przedstawiony 
projekt podziału gminy na okręgi wyborcze zachowuje jednolitą normę 
przedstawicielstwa, obliczoną poprzez podzielenie liczby mieszkańców gminy przez 
liczbę radnych wybieranych do rady gminy. Okręgi spełniają określone przepisami 
normy, a proponowany podział uwzględnia zgłaszane potrzeby i opinie mieszkańców 
gminy oraz lokalne warunki komunikacyjne. Podkreślić należy, że od czasu podjęcia 
uchwały w 2012 roku dokonującej podziału na okręgi wyborcze mieszkańcy 
miejscowości Grabki Małe oraz Ruda zgłaszają uwagi do tego podziału. Będąc w tym 
samym okręgu wyborczym (sołectwa na mapie teoretycznie sąsiadują ze sobą) 
mieszkańcy nie mogą wypracować wspólnych potrzeb dotyczących tych 
miejscowości. Miejscowości te dzieli kilkukilometrowy pas lasów, a poprzez to 
kwestie, które powinny łączyć typu szkoła, parafia, pola, łąki czy drogi nie mają tu w 
żaden sposób miejsca. Tym samym radny, którego obowiązkiem jest reprezentowanie 
interesów całego okręgu wyborczego, nie jest w stanie reprezentować mieszkańców 
tych miejscowości jako wspólnoty (wspólnych celów). Rozgraniczający miejscowości 
las i brak drogi łączącej stanowi poważny problem w razie głosowania dla jednej 
miejscowości albo dla drugiej. Obwód głosowania dla tego okręgu może być w 
Jarząbkach albo w Raczycach. W obecnym podziale na obwody wyborcy z Grabek 
Małych musza pokonać ok. 10 km od miejsca głosowania, mijając przy tym lokal, do 
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którego mają kilkaset metrów i w którym głosowali „od zawsze”. Przy przypisaniu 
okręgu do lokalu w Jarząbkach jeszcze większy problem będą mieć wyborcy z Rudy 
(pokonanie kilkunastu kilometrów).  
Zaproponowany w obecnej uchwale podział na okręgi wyborcze pozwala na 
bezproblemowy udział w akcie głosowania i jest odzwierciedleniem wieloletnich 
więzi, wspólnych celów i potrzeb mieszkańców miejscowości tworzących okręg 12 i 
13. 
W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne”. 
W dyskusji na wymieniony temat głos zabrali: 
- Wójt gminy – moja wypowiedź będzie wielowątkowa, bo z jednej strony jestem 
wójtem i wypełniając swój obowiązek zaproponowałem taki podział, a z drugiej strony  
jestem mieszkańcem Grabek Małych. Ten nieszczęsny podział gminy na okręgi 
wyborcze miał miejsce w 2012 roku. To wtedy mieszkańcy Grabek Małych 
dowiedzieli się, że nie mogą głosować w lokalu wyborczym w Jarząbkach, w którym 
robili to od kilkudziesięciu lat, tylko muszą jechać oddać swój głos do lokalu 
mieszczącego się w Szkole Podstawowej w Raczycach, przejeżdżając obok lokalu 
wyborczego w Jarząbkach. Trudno jest w tej chwili wszystko odwrócić i przekonać 
Komisarza Wyborczego do naszej koncepcji, ponieważ w uzasadnieniu do poprzedniej 
uchwały zostało napisane, że były przeprowadzane konsultacje społeczne. Szczerze 
wątpię czy którykolwiek mieszkaniec Grabek Małych czy Rudy zgodziłby się na taki 
podział, gdyby faktycznie takie konsultacje miały miejsce. Najzabawniejsze w tym 
wszystkim jest to, że niektórzy mieszkańcy Rudy nie wiedzieli, że Grabki Małe należą 
terytorialnie do gminy Gnojno.  Oprócz dzielącego te miejscowości 
kilkukilometrowego pasa lasu, jedna miejscowość z drugą miejscowością nie miały, i 
nie mają, nic wspólnego. Nieważne czy radny będzie z Grabek Małych, jak jest 
obecnie, czy też z Rudy. Nigdy interesy tych dwóch wsi nie będą wspólne i 
przedstawione w taki sposób, aby zaspokoić potrzeby ich mieszkańców. Nikt nie zna 
odpowiedzi na pytanie, dlaczego tak zostało zrobione. Pismo wysłane przez panią 
sołtys do Komisarza, na którym były podpisy mieszkańców, nie przyniosło żadnych 
rezultatów. Głos sprzeciwu był, tylko efektów nie było. 
Nietrudno zauważyć, patrząc na mapę dot. podziału gminy na okręgi wyborcze, że w 
tamtym czasie taki podział był również możliwy. Mam tutaj na myśli okręgi nr 12 i 
13. Aby przekonać mieszkańców do głosowania w tym a nie innym obwodzie, 
wystarczyło użyć jako argumentu naturalne powiązanie tych miejscowości i 
przysiółków. A nie przedstawiać to w ten sposób, że na  mapie wygląda wszystko 
dobrze i w konsekwencji zatwierdzić proponowany wówczas podział. Najlepszym 
przykładem wykorzystania przepisów jest okręg nr 7, gdzie dwie miejscowości - 
Pożogi i Poręba - nie mają wspólnej granicy. W dodatku dzieli je trzecia miejscowość, 
czyli Gnojno. Wniosek z tego jest taki, że jak się chce, to można zrobić tak, jak być 
powinno. Z kolei okręg nr 9 przypomina swoim kształtem proponowany okręg nr 12. 
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Dla zobrazowania tej całej sytuacji zadam hipotetyczne pytanie osobie mieszkającej w 
Gnojnie. Jak by się czuła, gdyby musiała ominąć lokal wyborczy, w którym głosowała 
od kilkudziesięciu lat, i jechać do lokalu mieszczącego się w Szkole Podstawowej w 
Raczycach. Czy wtedy wszystko byłoby ok? Jakby się poczuł radny Gustaw Treliński, 
gdyby nagle się dowiedział, że zamiast głosować na miejscu musi jechać do Balic? 
- Radny Gustaw Treliński – to dla mnie żaden problem. Po prosty bym pojechał. 
Przecież głosuje się raz na 4 lata.  
- Wójt gminy – jeśli pan radny ma takie spojrzenie na całą sprawę, to wcale się nie 
dziwię, że w poprzedniej kadencji dokonano takiego a nie innego podziału. 
- Radny Kazimierz Ziółkowski – może wobec tego mieszkańcy Raczyc zamiast 
głosować u siebie, zaczną głosować w Jarząbkach? 
- Wójt gminy – biorąc pod uwagę to, co powiedział przed chwilą radny mieszkający w 
Grabkach Małych, możemy na wniosek radnego z Raczyc zmienić granice okręgu 
wyborczego i głosować nawet w Chmielniku. 
- Radny Gustaw Treliński – o ile dobrze pamiętam, w poprzedniej kadencji 
otrzymaliśmy informację, że należy dokonać takiego podziału gminy na okręgi 
wyborczego, jaki zaproponował Komisarz Wyborczy. Nie mam nic przeciwko 
zmianom. Jak dla mnie okręg wyborczy może być w każdej wsi. 
- Wójt gminy – otrzymaliście również informację, że były prowadzone konsultacje 
społeczne z mieszkańcami. Jestem mieszkańcem Grabek Małych i wiem, że takich 
konsultacji po prostu nie było. 
- Radny Gustaw Treliński – teraz też nie wiem, czy były konsultacje. 
- Wójt gminy – nie mówiłem, że były konsultacje.  Były rozmowy z mieszkańcami na 
temat zmiany waszej „głupiej” decyzji i zmiany granic okręgu wyborczego.  
- Radny Gustaw Treliński – gdybym nawet był najmądrzejszy, to i tak niczego bym 
nie zmienił. 
- Wójt gminy –  trzeba było przynajmniej próbować. 
- Radny Gustaw Treliński – jeśli będzie trzeba, spróbuję pomóc na miarę swoich 
możliwości. 
- Wójt gminy – próbowaliście coś zmienić 4 lata temu? 
- Radny Treliński Gustaw – proszę sprawdzić zapisy w protokole z sesji. Wspólnie z 
radnym Jerzym Gierczakiem podejmowaliśmy próby w sprawie zmiany granic okręgu 
wyborczego nr 12. 
- Wójt gminy – czy występowaliście, tak jak teraz, do Komisarza Wyborczego o 
zmianę decyzji dotyczącej granic okręgu? 
- Pani Marianna Wójcik – sołtys wsi Ruda – pamiętam, że na sesji podczas głosowania 
nad uchwałą zmieniającą granice okręgu zabrakło 1 głosu, bo radny Kazimierz 
Banasik opuścił salę obrad. 
- Wójt gminy – powtórzę jeszcze raz to, co powiedziałem wcześniej. Jak się chce, to 
można połączyć w jeden okręg wyborczy dwie miejscowości, które nic nie łączy, 
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czego najlepszym przykładem jest okręg nr 7. Natomiast jak się chce zrobić coś z 
przesadą w drugą stronę, to przedstawia się takie argumenty, z którymi później trudno  
polemizować. 
Przytoczę jeszcze inny przykład, niezwiązany z wyborami. Na ostatniej sesji 
rozmawialiśmy na temat boiska w Gnojnie. Jeśli w dokumentach jest napisane, że 
boisko zostało wybudowane zgodnie ze sztuką budowlaną, to jak teraz udowodnić, że 
nie nadaje się w ogóle do użytku? 
- Radny Gustaw Treliński – znowu wracamy do punktu wyjścia. 
- Wójt gminy – to jest dokładnie to samo, bo na papierze wszystko gra. O tym, że pana 
w ogóle nie interesuje, gdzie będzie obwód głosowania świadczy stwierdzenie, że pan 
może jechać głosować chociażby do Kielc. Ale tak nie będzie, ponieważ mieszkańcy 
chcą głosować na miejscu.  
- Radny Gustaw Treliński – pan mnie pytał, więc odpowiedziałem. 
- Radny Kazimierz Ziółkowski – zmiana siedziby okręgu i obwodu głosowania jest jak 
najbardziej uzasadniona. Tak się składa, że najwięcej ludzi głosuje po mszach 
świętych, a  Szkoła Podstawowa w Jarząbkach jest tuż obok kościoła. 
- Radny Gustaw Treliński – nie neguję potrzeby zmian. 
- Wójt gminy – powiesz zaraz, że znowu wracam do tego, co było. Ale jeszcze raz 
podkreślę. Zachowujmy się i mówmy rozsądnie, bo siedzimy tutaj za ludzkie 
pieniądze. Myślę, że twój wniosek dotyczący utworzenia w każdej wsi odrębnych 
obwodów  głosowania, jest, delikatnie mówiąc, uszczypliwy w kontekście tego, co 
mówiłem. 
- Radny Gustaw Treliński – możemy mieć swoje zdanie, czy nie? 
- Wójt gminy – każdy może mieć swoje zdanie, ale czy twoja propozycja jest 
rozsądna, czy zachowujesz się tak, jak małe dziecko w piaskownicy? Czy rozsądne i 
możliwe jest utworzenie w każdej wsi obwodu głosowania? 
- Radny Gustaw Treliński – ja nie składałem formalnego wniosku w tej sprawie. Pan 
wójt zapytał, co bym zrobił, gdyby obwód głosowania przenieśli z Raczyc do innej 
miejscowości, to odpowiedziałem, co ja bym zrobił w tym konkretnym przypadku. 
Proszę nie odwracać kota ogonem.  
- Wójt gminy – zastanów się nad tym, co mówisz. 
- Radny Gustaw Treliński – rozmawiajmy o faktach. 
- Wójt gminy – o jakich faktach? Żeby w każdej wsi był obwód głosowania? 
- Radny Gustaw Treliński – wójt znowu zaczyna ten temat drążyć od początku. 
- Wójt gminy – nie odwracam kota ogonem, tylko prowadzę dyskusję na temat twoich 
poglądów. 
- Radny Gustaw Treliński – dyskutujemy nad poglądami życzeniowymi. 
- Wójt gminy – jeszcze raz wrócę do tego, co powiedziałeś. Przecież to ty  
zaproponowałeś, żeby w każdej wsi utworzyć punkt głosowania, nie ja. 
- Radny Gustaw Treliński – to jest zwyczajne odbijanie piłeczki. 
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- Wójt gminy – rada na przyszłość - zastanów się, zanim coś powiesz, a najlepiej sobie 
zapisz. 
- Radny Gustaw Treliński – dobrze panie wójcie. 
- Radny Wincenty Krawczyk – to była kompletnie nietrafiona decyzja, żeby Grabki 
Małe, które liczą 140 mieszkańców, przenieść do obwodu głosowania w Raczycach. 
Przecież mieszkańcy tej wsi jeszcze w czasach „komuny” i Solidarności głosowali w 
Jarząbkach. Nie chcę powtarzać, jakich słów używali, kiedy jechali do Raczyc oddać 
swój głos. Pan wójt dobrze zrobił, łącząc w jeden okręg wyborczy Grabki Małe, część 
Jarząbek i Zofiówkę. Może dla tych, co mają samochody, głosowanie w Raczycach 
nie stanowiło problemu. Ale musimy też pamiętać o ludziach starszych, dla których  
bardzo ważne jest, żeby lokal wyborczy znajdował się jak najbliżej kościoła. Jeszcze 
raz wielkie uznanie dla pana wójta za cofnięcie poprzedniej decyzji. Jest to wyraz 
wielkiego szacunku dla tych mieszkańców. 
- Radny Gustaw Treliński – podobnie jak pan, kilka lat temu byłem za tym, żeby nie 
zmieniać granicy okręgu, ale poinformowano nas, że innego podziału Komisarz 
Wyborczy nie zatwierdzi. Podział zaproponowany przez pana wójta również podlega 
zatwierdzeniu przez komisarza. Jeśli tego nie zrobi, będziemy musieli szukać innego 
rozwiązania. 
- Radna Maria Woźniak – poglądy zostały wymienione a teraz skupmy się na 
konkretach. 
Nie chciałabym wyręczać pana sekretarza, ale z tego co zdążyłam się zorientować  są 
pewne obawy, że ta uchwała może być uchylona.  
- Sekretarz gminy – na spotkaniu z urzędnikami wyborczymi, w którym 
uczestniczyłem, dyrektor Delegatury Krajowego Biura Wyborczego w Kielcach 
przedstawił propozycję podziału gmin na okręgi wyborcze. Zasugerował, że podział 
gminy Gnojno dokonany w 2012 roku jest poprawny i spełnia wymogi Kodeksu 
wyborczego. 
Wójt zaproponował inny podział, który po podjęciu uchwały zostanie niezwłocznie 
przekazany Komisarzowi Wyborczemu do zaopiniowania.  
- Wójt gminy – jeżeli komisarz stoi na stanowisku naturalnego łączenia miejscowości, 
to jak mógł zezwolić na utworzenie okręgu wyborczego nr 7, który dzieli inna 
miejscowość? 
- Sekretarz gminy – bo nie było innej możliwości dokonania podziału. 
- Wójt gminy - czy nie można było użyć takich samych argumentów, jeśli chodzi o 
okręg nr 12?  
- Sekretarz gminy – panie wójcie – proszę o to pytać pana komisarza. 
- Wójt gminy – to nie komisarz, tylko w gminie lepiej wiedzą, jaki podział będzie 
najlepszy. Tylko należy to odpowiednio przedstawić i udokumentować. Wcale się nie 
dziwię komisarzowi, że podjął taką decyzję, skoro w uzasadnieniu do uchwały zostało 
napisane, że były prowadzone konsultacje z mieszkańcami. W takim przypadku trudno 
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jest cokolwiek odkręcić. Nie jesteśmy dziećmi i dobrze wiemy na czym to wszystko 
polega. Kolega radny też ma rację, bo tak to zostało wtedy przedstawione na mapce. 
Przecież można było to zrobić zupełnie inaczej i przedstawić całą sprawę w sposób 
rozsądny, logiczny i dogodny dla mieszkańców. Papier wszystko przyjmie. Nawet 
argumenty przedstawione w uzasadnieniu. Tylko, czy to będzie z korzyścią dla ogółu, 
to zupełnie inna sprawa. 
Nieraz bardzo długo dyskutujemy na tej sali m.in. na temat budżetu, ale tylko dlatego, 
żeby znaleźć jak najlepsze wyjście dla mieszkańców. 
- Radny Marian Okraj – dyskutujemy nad uchwałą, która ma ułatwić życie 
mieszkańcom. I ta uchwała spełnia te wymogi. Pytam – jak można było posłać ludzi z 
Grabek Małych do głosowania w Raczycach? Przecież to jest chore. Dlatego uważam, 
że dalsza debata jest bezcelowa. Należy zagłosować, podjąć uchwałę i po sprawie. 
- Radna Maria Woźniak – uważam, że należy podjąć uchwałę w proponowanej wersji, 
licząc się jednocześnie z tym, że może być przez wojewodę uchylona w trybie 
nadzoru. Gdy tak się faktycznie stanie, należy przygotować mocne argumenty w trybie 
odwoławczym, broniące naszego stanowiska.    
- Wójt gminy – wymóg dokonania podziału gminy na okręgi wyborcze do dnia 1 
kwietnia 2018 r. wynika z zapisów ustawy. Przykładowo w Busku zmiana przepisów 
wpłynęła na zmianę liczby okręgów wyborczych a podział mandatów odbędzie się w 
systemie proporcjonalnym. Chcę podkreślić, że nie jest to niczyje widzimisię, tylko 
potrzeba chwili. Bo w całej Polsce, w tym czasie, są podejmowane uchwały w sprawie 
dokonania podziału gmin na okręgi wyborcze i obwody głosowania. Sytuacja bardzo 
podobna do naszej, o czym donosiła swego czasu prasa, miała miejsce w Kielcach. 
Tam również mieszkańcy danej dzielnicy, chcąc oddać swój głos w wyborach 
samorządowych w 2014 roku, musieli dojechać do lokalu znajdującego się w całkiem 
innym miejscu. Tam również ktoś podjął decyzję tylko po to, żeby ją podjąć. W 
Kielcach dokonano zmian zaraz po wyborach. U nas jest to dosłownie ostatnia chwila, 
żeby spróbować wszystko wyprostować. Nam nie chodzi o nic nowego, tylko o to, 
żeby wszystko wróciło do normalności. Żeby nie trzeba było wysłuchiwać uwag 
mieszkańców, o czym mówił wcześniej radny Krawczyk, że „co to za idioci tak 
zrobili”. Nie ma się czemu dziwić, że tak mówili, skoro przez takie nieprzemyślane 
decyzje musieli jechać około 10 kilometrów do punktu głosowania. 
Dlatego podałem przykład Gnojna. Ciekawe jak by zareagowali mieszkańcy tej 
miejscowości na wiadomość, że decyzją rady gminy i komisarza, obwód w którym 
głosowali od lat, został przeniesiony do Chmielnika, Balic bądź Raczyc. 
- Radny Artur Patrzałek – jeżeli jest taka wola ludzi, to trzeba ją uszanować. Według 
mnie nie ma się nad czym zastanawiać, tylko przejść do głosowania. 
- Radny Kazimierz Ziółkowski – wyborcom z tamtego terenu należy się taka zmiana, 
bo za niedługi czas będą wybory do Parlamentu Europejskiego, Sejmu, Senatu i 
wybory prezydenckie. 
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- Wójt gminy – żeby umożliwić mieszkańcom Grabek Małych wzięcie udziału w 
głosowaniach o których mówił pan radny, był podstawiony autobus. Nic to nie dało, 
bo i tak tylko kilka osób uczestniczyło w akcie wyborczym. Nie ma im się co dziwić, 
bo czuli się jak maszynki do głosowania a nie pełnoprawni wyborcy. 
- Radny Gustaw Treliński – proszę o zaprotokołowanie tego, co teraz powiem, żeby za 
4 lub 5 lat nikt nie włożył mi do ust innych słów. Jestem za tym, żeby mieszkańcy 
Grabek Małych głosowali w Jarząbkach. Kilka lat temu też byłem za tym, żeby 
niczego nie zmieniać, ale stało się inaczej. 
- Radna Jadwiga Gubała – jeśli chcemy naszym mieszkańcom zrobić dobrze, to 
musimy przedłożyć komisarzowi nowy projekt podziału gminy na okręgi wyborcze. 
- Przewodniczący obrad – ustawodawca sprawił, że mamy swego rodzaju problem. Bo 
to tak wygląda, jakby ustawodawca wiedział lepiej niż ludzie z tego terenu. 
Społeczeństwu trzeba umożliwiać najdogodniejszy sposób korzystania z lokalu 
wyborczego. Faktem jest, że dzisiaj podjęta uchwała jest naszą propozycją. Inną 
sprawą zaś jest, jak ktoś podejdzie do tego tematu. Miejmy nadzieję, że usprawnimy 
to, co było niezbyt korzystne i umożliwimy tym ludziom takie korzystanie z lokalu 
wyborczego, żeby byli zadowoleni.  
Z podziału terytorialnego gminy wynika, że nie jest problemem łączenie dwóch 
miejscowości w jeden okręg wyborczy, które dzieli trzecia miejscowość. Myślę, że i w 
tym przypadku takiego problemu nie będzie. Intencją tego projektu uchwały, który jest 
odpowiedzią na wnioski mieszkańców, jest stworzenie jak najlepszych warunków do 
głosowania osobom mieszkającym na tamtym terenie. 
- Radny Wincenty Krawczyk – panie sekretarzu - czy na spotkaniu, w którym pan 
uczestniczył, była mowa o tym, że chcemy przywrócić dawny okręg wyborczy? 
- Sekretarz gminy – spotkanie nie miało charakteru konsultacji; było to spotkanie ze 
wszystkimi urzędnikami z całego województwa. Podczas narady przedłożono nam 
dokumenty, z którym wynikało, że dotychczasowy podział gminy na okręgi wyborcze 
jest zgodny z ustawą. 
- Wójt gminy – najpierw ten podział przedstawiła gmina; więc nie mieszajmy tutaj 
pojęć. 
- Sekretarz gminy – mapa jest naszą propozycją, natomiast pan komisarz przedstawił 
tabelę obrazującą liczbę mieszkańców naszej gminy z przelicznikami i adnotacją, że 
podział na okręgi nie wymaga korekty. 
- Przewodniczący obrad – jeśli chodzi o uwarunkowania liczbowe, to wszystko się 
zgadza, natomiast jeśli chodzi o uwarunkowania terytorialne, to już jest troszeczkę 
inaczej. Poczekamy, i zobaczymy co na to powie pan komisarz. 
- Wójt gminy – może tak być, że panu komisarzowi nie spodoba się nasza mapka, bo 
nie będzie chciał niczego zmieniać. Tym bardziej, że dysponuje materiałami z 2012 
roku. 
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- Przewodniczący obrad – nie ulega natomiast wątpliwości, że jest to ważne a nawet 
bardzo dla 144 wyborców.  
- Wójt gminy – tak czy inaczej i tamta, i ta, to były propozycje z gminy. Nawet gdyby 
siedziba pana komisarza była w Gnojnie, to na pewno by nie wiedział jak podzielić 
Olsztyn na okręgi wyborcze. Nie zrobiły również tego na podstawie tabelki. Takie 
rzeczy zawsze są konsultowane z gminami. Mnie panie Piotrze chodzi o to, żeby nie 
usprawiedliwiać decyzji, które były podejmowane w gminie. 
- Pani Zofia Panak – sołtys wsi Poręba – dlaczego nasza wieś tworzy jeden okręg 
wyborczy z Pożogami? Przecież te dwie wsie nic ze sobą nie łączy. 
- Przewodniczący obrad – gdybyśmy zaczęli przyglądać się tej mapce jeszcze 
uważniej, takich pytań, jakie zadała przed chwilą pani sołtys, byłoby znacznie więcej. 
Wobec wyczerpania dyskusji przewodniczący obrad poddał rzeczony projekt uchwały 
pod głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała Nr XXIX/223/18 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 11-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Gnojno na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 
            Projekt uchwały w wyżej wymienionej sprawie wraz z załącznikiem oraz 
uzasadnieniem przedłożył sekretarz gminy. 
W uzasadnieniu do uchwały zostało napisane, że z uwagi na krótki okres pomiędzy 
podziałem gminy na okręgi a podziałem na obwody zasadnym jest dokonanie podziału 
na okręgi i na obwody na jednej sesji, przy dotrzymaniu zasady, że podziału gminy na 
okręgi należy dokonać w pierwszej kolejności. 
           Wójt zabierając głos w tym temacie podkreślił, że sołectwo Grabki Małe 
zostało z powrotem przypisane do obwodu głosowania w Jarząbkach, co jest 
zjawiskiem zupełnie normalnym, ponieważ mieszkańcy tej miejscowości „od zawsze” 
głosowali właśnie w tym miejscu. 
           W następnej kolejności głos zabrała radna Maria Woźniak i zaproponowała 
przeniesienie siedziby obwodowej komisji wyborczej nr 2 ze strażnicy OSP do Szkoły 
Podstawowej w Gnojnie. W uzasadnieniu wskazała, że warunki w obecnej siedzibie są 
mało komfortowe dla wyborców oraz że w lokalu, szczególnie po mszach świętych, 
panuje tłok. Poza tym jest zła akustyka, która niekorzystnie wpłynie na nagranie 
przebiegu wyborów. 
          Odnosząc się do powyższej wypowiedzi radny Marian Okraj stwierdził, że 
warunki w strażnicy są i tak o wiele lepsze niż w tej sali. Kontynuując dodał, że 
przeniesienie siedziby OKW do szkoły to jest bardzo dobry pomysł. 
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          W tym samym temacie wypowiedzieli się radni: Artur Patrzałek, Jerzy 
Kwiecień i Stanisław Wesołowski. Wszyscy uznali, że propozycja radnej Marii 
Woźniak jest rozsądna i trafiona w punkt. 
          Podsumowując radna Maria Woźniak wnioskowała o przeniesienie siedziby 
Obwodowej Komisji Wyborczej Nr 2 ze strażnicy OSP w Gnojnie do Szkoły 
Podstawowej w Gnojnie. 
„Za” ww. wnioskiem głosowało 14 radnych, nikt nie był „przeciw” i nikt nie 
„wstrzymał się” od głosu. 
Następnie sekretarz gminy Piotr Bębas jeszcze raz odczytał załącznik do uchwały z 
numerami, granicami oraz siedzibami OKW, z uwzględnieniem przegłosowanej 
zmiany. 
W następnej kolejności przewodniczący obrad poddał zmieniony projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało 

się” – 0. 

Uchwała Nr XXIX/224/18 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 12-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gnojno na 
rok 2018”. 
          Sekretarz gminy zabierając głos w przedmiotowym temacie poinformował, że 
zmieniło się gospodarstwo rolne, w którym będą przebywać bezdomne zwierzęta 
gospodarskie, oraz uszczegółowiony został § 7. Kontynuując zapoznał uczestników 
sesji z treścią uzasadnienia do uchwały. 
Wobec braku pytań i uwag, projekt uchwały, o którym mowa wyżej, został przez 
przewodniczącego obrad poddany pod głosowanie. 
Wynik głosowania jest następujący: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała Nr XXIX/225/18 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 13-go. 
 
          Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
          Projekt uchwały w ww. kwestii przedstawił sekretarz gminy. 
           Radna Maria Woźniak wpisując się w powyższą tematykę zapytała, czy po 
podjęciu uchwały drogom wymienionym w załączniku nr 1 zostaną nadane numery 
ewidencyjne. 
           Odnosząc się do pytania sekretarz gminy stwierdził, iż numery tym drogom, już 
po zaliczeniu ich do tej kategorii, nadaje zarząd województwa. 
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         Wójt precyzując dodał, że wszystkie drogi znajdujące się na terenie gminy są 
położone na działkach, zawierających numery. Nie wszystkie jednak drogi są 
zaliczone do kategorii dróg gminnych. Dlatego porządkując tę kwestię, co jakiś czas 
będą podejmowane uchwały w tej sprawie. W konsekwencji chodzi o uregulowanie 
stanu prawnego dróg. Najlepszym przykładem braku takich regulacji jest droga Wólka 
Bosowska – Brzozówka, gdzie początkowy odcinek zaliczony został do kategorii dróg 
gminnych, środkowy – do kategorii dróg powiatowych i końcowy – znów do kategorii 
dróg gminnych. Wnioskując swego czasu o dotację unijną na remont drogi na całym 
odcinku, byliśmy zmuszeni wystąpić o pozwolenie do Powiatowego Zarządu Dróg. 
Uchwała, która jest dzisiaj podejmowana, zawiera wykaz dróg, które już są, lub 
wkrótce będą, remontowane. 
          W tym samym temacie głos zabrał przewodniczący rady gminy. Stwierdził 
m.in., że ta uchwała jest podejmowana pod kątem aktualnych potrzeb. Niemniej 
jednak, mając na uwadze przyszłe remonty, byłoby wskazane, aby wszystkie tego typu 
drogi, znajdujące się w poszczególnych sołectwach, miały nadane numery. 
W związku z brakiem dalszych uwag i pytań, przewodniczący zarządził głosowanie 
nad uchwałą. 
Wynik głosowania jawnego przedstawia się następująco: „za” – 14, „przeciw” – 0, 

„wstrzymało się” – 0. 

Uchwała Nr XXIX/226/18 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 14-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Zdrowia, 
Socjalnej, Oświaty i Kultury Rady Gminy Gnojno na 2018 rok. 
          Przedmiotowy projekt uchwały, załącznik nr 1 oraz uzasadnienie przedłożył pan 
Piotr Bębas – sekretarz gminy. 
Ze względu na brak uwag, przewodniczący obrad przystąpił do głosowania nad 
przedstawionym projektem uchwały. 
Wynik głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała Nr XXIX/227/18 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 15-go. 
 
          Odpowiedzi na interpelacje i wolne wnioski. 
          Jako pierwszy głos zabrał pan Jerzy Orkisz – delegat ŚIR w Kielcach i 
poinformował zebranych o konieczności przestrzegania zasad bioasekuracji zawartych 
w przepisach rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie środków 

podejmowanych, w związku z wystąpieniem afrykańskiego pomoru świń, w 
gospodarstwach, w których utrzymywane są świnie. 



18 

 

Z ww. rozporządzenia wynika m.in., że świnie należy utrzymywać w odrębnych, 
zamkniętych pomieszczeniach, mających oddzielne wejście. Natomiast osoby, które 
wykonują czynności związane z obsługą świń, powinny używać odzieży ochronnej 
oraz obuwia ochronnego. 
         W dalszej kolejności przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
Żywnościowej, Handlu i Usług oraz Ochrony Środowiska odczytała protokół z 
posiedzenia, odbytego w dniu 28 marca 2018 r. (kserokopia protokołu nr 32/18 – w 
załączeniu). 
         Następnie radny Artur Patrzałek – przewodniczący Komisji Zdrowia, Socjalnej, 
Oświaty i Kultury zapoznał uczestników sesji z treścią protokołu ze wspólnego 
posiedzenia dwóch stałych komisji rady, odbytego w dniu 16 lutego 2018 r. 
(kserokopia protokołu – w załączeniu). 
Wnioski i zapytania: 
- Radny Marian Okraj odnosząc się do sprawozdania wójta gminy zapytał, na jakim 
etapie jest realizacja wniosków z funduszu sołeckiego, dotycząca rozbudowy 
oświetlenia ulicznego na terenie gminy. 
- Wójt w odpowiedzi stwierdził, że zlecono opracowanie dokumentacji projektowej na 
rozbudowę oświetlenia ulicznego. 
- Radna Jadwiga Gubała zwróciła się z pytaniem, czy pomoc żywnościową otrzymało 
680 osób, czy też rodzin. 
- Odpowiadając na ww. pytanie sekretarz gminy oznajmił, że każda osoba w rodzinie, 
która zakwalifikowana została do programu, otrzymuje paczkę żywnościową.  
- W tym samym temacie wypowiedział się pan wójt. Podkreślił, że gmina otrzymuje 
na rok określoną liczbę paczek. Dlatego paczki są tak dzielone, żeby jak największa 
liczba osób z terenu gminy otrzymała pomoc żywnościową. 
- Radna Jadwiga Gubała nawiązując do sprzątania terenu nadmieniła, że usuwanie 
śniegu z chodnika należy do właściciela posesji. Dodała, że nie chce stawać w obronie 
pracowników urzędu, którzy powinni pracować, niemniej jednak uważa, że 
uprzątniecie śmieci z chodnika również powinno należeć do właściciela 
nieruchomości. Zasugerowała, aby do właścicieli, którzy nie wywiązują się z tego 
obowiązku, wystosować pisma. 
- Wójt kontynuując to samo zagadnienie podkreślił, że mimo iż pisma są wysyłane, nie 
ma efektów. Przyznał, że każdy mieszkaniec gminy powinien dbać o porządek na 
posesji a także wokół niej. Podobnie rzecz się ma z przystankami autobusowymi, 
gdzie przynajmniej raz w miesiącu wymieniana jest jakaś szyba. Zarówno wyrzucanie 
śmieci, gdzie popadnie, jak i wybijanie szyb na przystankach świadczy o braku 
kultury. Kończąc poinformował, że pracownicy usunęli dzikie róże rosnące obok 
firmy „Rafit” oraz zaczęli sprzątanie poboczy dróg gminnych i powiatowych. 
Zapewnił, że te prace będą kontynuowane. 
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- Przewodniczący obrad zaakcentował, że w rowach można znaleźć całe reklamówki 
ze śmieciami różnego pochodzenia. Dodał, że aby ten stan rzeczy uległ radykalnej 
zmianie, potrzeba świadomości, czasu albo bardziej restrykcyjnego prawa. 
- Radny Artur Patrzałek zasygnalizował, że na 200-metrowym odcinku drogi Falki – 
Rzeszutki są dziury w jezdni. W związku z tym prosił o załatanie dziur asfaltem na 
zimno. 
- W związku z poruszonym tematem wójt gminy zwrócił się z prośbą do wszystkich 
sołtysów o zgłaszanie takich przypadków. 
- Radna Agata Segda postulowała o nawiezienie kamienia na drogę prowadzącą w 
kierunku Malinia. 
-  Wójt odnosząc się do tego tematu oświadczył, że w tej samej sprawie interweniował 
mieszkaniec wsi Zagrody. Przyrzekł, że kamień na drogę zostanie dowieziony, jak 
będą sprzyjające warunki pogodowe. 
- Radny Marian Okraj nawiązując do wypowiedzi pana przewodniczącego podkreślił, 
że dla niego niezrozumiałe jest, że mieszkańcy płacąc za odpady zaśmiecają 
jednocześnie przydrożne rowy. Dlatego żeby to zmienić, należy rozpocząć proces 
edukacji społeczności lokalnej.  
- Radny Gustaw Treliński  zapytał, czy będą prowadzone konsultacje z mieszkańcami 
Ośrodków Zdrowia w Gnojnie i Raczycach na temat partycypowania w kosztach 
remontu? 
- Wójt odpowiadając poinformował, że cały czas rozmawia z właścicielami mieszkań 
na ten temat i szuka nowych możliwości. Największym problemem jest jednak to, że z 
ich strony brak jest zainteresowania i jednomyślności.  
- Radny Gustaw Treliński zabierając głos po raz kolejny w tym temacie zapytał, czy 
istnieje możliwość, aby na remont Ośrodka Zdrowia w Raczycach przeznaczyć środki 
z funduszu sołeckiego wsi. 
- Wójt odnosząc się do tej propozycji stwierdził m.in., że gmina nie może przeznaczać 
swoich środków na remonty prywatnych mieszkań. Kontynuując nadmienił, że nie 
chce popełnić błędu i dlatego szukając wyjścia z tej sytuacji rozmawia z pracownikami 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dodał, że jest jeszcze jeden, bardzo istotny, 
problem. Gdyby nawet pojawiła się taka możliwość, to oprócz tego, że należałoby w 
trybie nadzwyczajnym zwołać sesję, to skąd wziąć na to pieniądze? Przecież wszyscy 
pamiętają przebieg poprzedniej sesji i stan naszego budżetu, który jest dosłownie na 
styk. Mało tego. Na niektóre wydatki brakuje po prostu pieniędzy. Oprócz tego 
przetarg na termomodernizację budynku OSP i Ośrodka Zdrowia w Balicach został 
rozstrzygnięty powyżej kwoty zakładanej w kosztorysie i tylko na ten cel brakuje 
około 100 tys. zł.  
Wójt podkreślił, że to nie jest jego zła wola, że budynek w Raczycach nie będzie na 
razie remontowany. Jednym słowem, pieniądze, które udało się pozyskać, nie zostaną 
wykorzystane tylko dlatego, że sprzedano mieszkania, co świadczy tylko i wyłącznie o 
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czyjejś głupocie. Ktoś to wymyślił i jeszcze na tym zarobił, a my mamy problem – 
powiedział wójt na zakończenie. 
- Radna Maria Woźniak odnosząc się do poprawy wizerunku msc. Gnojno 
zaakcentowała, że nie pomoże ani rewitalizacja, ani termomodernizacja, jeśli dookoła 
będą śmieci. Kontynuując podkreśliła, że pracownicy z ekipy komunalnej, którzy nie 
cieszą się zbyt dobrą opinią, powinni sami wiedzieć, co mają robić i dawno posprzątać 
śmieci leżące na wjeździe do garażu i obok kanału samochodowego. Tak samo śmieci 
między kostką ażurową a posesją pana Musiała, które leżą od jesieni ubiegłego roku i 
aż się proszą o posprzątanie. Kolejny newralgiczny punkt, to parking szkolny. Mimo, 
że w Szkole Podstawowej w Gnojnie jest zatrudnionych 10 sprzątaczek, śmieci nie są 
posprzątane i zalegają na działce szkolnej – tj. wokół ogrodzenia od strony zachodniej, 
w sąsiedztwie parkingu i wokół drogi od strony południowej działki. Pani radna 
skonstatowała, że czasem ma takie wrażenie, jakby żyła w systemie feudalnym, kiedy 
wszystkim trzeba było mówić, co mają robić. Dlatego uważa, że pracowników, którzy 
źle wykonują swoje obowiązki, należy karać.  
Kończąc radna stwierdziła, że na poprawę wizerunku Gnojna nie wpłynie również 
nowo budowana muszla koncertowa, jeśli wokół niej będzie brudno. Dlatego aby 
zmienić istniejący stan rzeczy, należałoby się spotkać z pracownikami i powiedzieć im 
wprost, że mają wziąć się do roboty. 
- Pani Maria Jabłońska – sołtys Wólki Bosowskiej – zapytała, czy należy jej się jakaś 
forma rekompensaty za to, że zaopiekowała się bezdomną suczką i oprócz tego, że ją 
żywi, zapłaciła 320 zł za sterylizację. 
Następnie poruszyła problem złego stanu nawierzchni drogi Maciejowice – Ruda, 
która została zniszczona przez samochody ciężarowe, dowożące materiały budowlane 
na nowo budowaną drogę Szydłów – Brzozówka. Najbardziej była zbulwersowana 
tym, że Policja w ogóle nie reagowała na żadne sygnały. Dodała, że dziury zostały 
zalepione tylko częściowo, natomiast odcinek drogi przez Wólkę Bosowską jest nadal 
w fatalnym stanie.  
Nawiązując do wypowiedzi swojej przedmówczyni zaprosiła wszystkich, żeby 
przyjechali do jej małej miejscowości i zobaczyli na własne oczy, jak dbać o czystość i 
porządek na terenie wsi. Podkreśliła, że zarówno jej syn, jak i mąż, dbają o porządek 
w myśl przysłowia, „jak cię widzą, tak cię piszą”. Potem zapytała, czy mieliśmy 
takiego wójta, który by sprzątał całe Gnojno? Nie, nie mieliśmy. W związku z tym 
uważa, że pan wójt robi bardzo dużo dobrego w tej dziedzinie i nie dostrzega również 
tego, żeby w Gnojnie było aż tak brudno. Oświadczyła, że nie mówi nikomu o tym, że 
sprzątała obok remizy, czy przydrożnej figury. Bo to nie jest sprawa, która powinna 
być poruszana na sesji rady gminy. 
- Pani Marianna Wójcik – sołtys wsi Ruda – oznajmiła, że też sprząta, ale czy musi o 
tym mówić? 
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- Wójt odniósł się do ww. zagadnień i stwierdził, że może należy o tym mówić. 
Kontynuując podziękował paniom sołtyskom za to, co robią, prosząc jednocześnie 
innych, żeby też tak robili. 
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej, zabierając po raz kolejny głos oznajmiła, że 
pracownicy powinni słuchać poleceń swoich przełożonych i że to nie ulega żadnej 
wątpliwości. 
- Odnosząc się z kolei do tego tematu wójt zaznaczył, że często sami nie stosujemy się 
do przepisów i wyrzucamy śmieci do przydrożnych rowów, położonych przy drodze 
wojewódzkiej, które zgodnie z logiką powinni posprzątać pracownicy. 
Przyznał, że często czuje się bezradny, ponieważ nad niektórymi pracownikami, 
którzy są chronieni prawem pracy, trudno jest zapanować. I tylko ci pracownicy znają 
powody, dla których tak się zachowują a nie inaczej. Nieważne, czy jest to kierownik, 
pracownik administracyjny, czy fizyczny. Być może, że jest to związane z jakąś opcją 
polityczną lub inną kampanią. Wójt oznajmił, iż nie wierzy w to, żeby pracownik 
świadomie lekceważył swoje stanowisko, i nie bał się zwolnienia z pracy, bez 
czyjegoś wsparcia. Mało tego. Ostatnio miała miejsca taka sytuacja, że kierownik 
jednostki potwierdził policjantowi (dzielnicowej) nieprawdziwą informację tylko po 
to, żeby namieszać. Aż interweniowała pani komendant z Komisariatu Policji w 
Stopnicy. Niestety nie da się przeprowadzić konfrontacji, bo od tamtej pory nasza 
pracownica przebywa na zwolnieniu lekarskim. 
Najbardziej drastyczna sytuacja, która miała swój finał w sądzie, miała miejsce jakiś 
czas temu. Otóż były kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury, podając się za 
jedną z osób z tej sali, napisał pismo, z którego jednoznacznie wynikało, że nie 
nadzoruję w sposób należyty wykonywanych na terenie gminy inwestycji. Pismo 
zostało przesłane do marszałka województwa, członka zarządu i ŚBRR w Kielcach. 
Podając się za jeszcze inną osobę, doniósł na jedną z pań sołtysek, że popełniła 
samowolę budowlaną, za co groziła jej kara grzywny w kwocie 120 tys. zł. Później 
przyznał się na czyje polecenie to robił. Była to osoba bardzo znana, rządziła tu gminą, 
i podał jej imię i nazwisko. 
Kontynuując swoją wypowiedź stwierdził, że mówiąc to ma nadzieję, że pracownicy 
się otrząsną i zaczną się zachowywać inaczej. Chociaż z drugiej strony ta osoba musi 
mieć jakieś wsparcie, skoro twierdzi, że ja ją dręczę lub stosuję wobec niej mobbing. 
Żeby nie było, że tylko pani Maria Woźniak ma jakieś ale, bo tak nie jest. Różnica 
polega tylko na tym, że pani Maria nie wstydzi się tego powiedzieć. Dlatego w tym 
roku mogą mieć miejsce różne sytuacje. Tylko proszę tego nie łączyć z kampanią 
wyborczą, jeśli wyciągnę jakieś konsekwencje. Będzie to za nieróbstwo lub działania 
na szkodę gminy – powiedział wójt na zakończenie. 
- Radny Wincenty Krawczyk wracając do remontu Ośrodka Zdrowia w Raczycach 
podkreślił, że budynek powstał dzięki ogromnemu zaangażowaniu mieszkańców 
Raczyc i okolicznych wsi. Następnie zwrócił się do wójta z apelem, żeby podjąć 
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działania i wyremontować budynek argumentując, że z pomocy lekarskiej w tym 
ośrodku korzysta o wiele więcej pacjentów niż w ośrodku w Gnojnie. 
- Pani sołtys z Poręby zwróciła się z prośbą do pana wójta, aby pracownicy posprzątali 
śmieci zalegające wzdłuż drogi Gnojno- Poręba. 
- Wójt stwierdził, że w dniu wczorajszym pracownicy rozpoczęli sprzątanie, które 
przy sprzyjającej pogodzie będzie kontynuowane. 
- Pani Helena Frankiewicz zapytała, co ma powiedzieć mieszkańcom Raczyc na temat 
remontu Ośrodka Zdrowia. 
- Wójt odpowiedział, że cały czas czyni starania w tym zakresie. Prosił panią sołtys o 
przekazanie mieszkańcom informacji, że na tę chwilę nic więcej nie można zrobić. 
Wracając do tego co już powiedział wcześniej podkreślił, że mieszkania w tym 
budynku należą do prywatnych osób. Dziwił się jednocześnie, że w poprzedniej 
kadencji nikt nie mówił, że decyzja w sprawie sprzedaży mieszkań jest idiotyczna. 
Dodał jeszcze, że gdyby to wyłącznie od niego zależało – budynek byłby 
wyremontowany. Ale nie można remontować prywatnych mieszkań za pieniądze 
gminy. Następnie zwrócił się do radnych, którzy w poprzedniej kadencji podejmowali 
decyzję w tej kwestii, aby się wypowiedzieli na ten temat.  
Oznajmił, ze dofinansowanie jest bardzo korzystne i wynosi nawet od 80 do 85%. 
Więc gdyby cały budynek był własnością gminy, jej wkład w ten projekt wyniósłby 
zaledwie 20%. 
Dodał jeszcze, że idąc tym tokiem myślenia nikt nam nie dołoży do remontu części 
budynku w Gnojnie, w którym mieści się rehabilitacja. Czyli zysk ze sprzedaży 
mieszkań będzie żaden a bilans wyjdzie na zero. Nie można też, ze względu na bardzo 
duże koszty, wyremontować parteru w tych dwóch budynkach, w których mieszczą się 
ośrodki zdrowia, ani samego dachu, bo ten jest w części własnością właścicieli 
mieszkań. 
-  Sołtys z Jarząbek wnioskował o dostarczenie i montaż kręgów betonowych w 
drodze prowadzącej do Starej Wsi, wykonanie przepustu przy wyjeździe z Podgrabia 
na drogę do Cesarza, uzupełnienie dziur w drodze prowadzącej na Kaleby i 
zamontowanie urwanej blachy na przystanku dla uczniów. 
- Wójt odnosząc się do zgłoszonych wniosków oznajmił, że wszystkie tego typu prace 
będą wykonywane, jak będzie sprzyjająca aura. 
- Pani sołtys z Rudy zwróciła się z pytaniem, czy na terenie gminy będą montowane 
kolektory elektryczne? 
- Wójt w odpowiedzi stwierdził, że gmina Gnojno znajduje się na liście rezerwowej. 
Zatem jest nadzieja, że projekt będzie realizowany, tylko nie wiadomo kiedy. 
- Sołtys z Kostery postulował o zaszczepienie i wysterylizowanie bezdomnej suki, 
która jest karmiona przez mieszkańców wsi, ale nie ma swojego właściciela. 
- Wójt odpowiadając panu sołtysowi i pani sołtys z Wólki Bosowskiej oznajmił, że 
dbanie o bezdomne zwierzęta należy do obowiązków gminy, ale ze względu na 
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skromny budżet psy nie są oddawane do schroniska, tylko pracownica Urzędu Gminy 
szuka dla nich nowego właściciela. Wójt obiecał sołtysom, że postara się pomóc, na 
miarę swoich możliwości.  
        Kończąc obrady przewodniczący złożył wszystkim zebranym oraz ich rodzinom 
życzenia spokojnych i zdrowych Świąt Wielkanocnych. Wójt natomiast życzył 
wszystkim zdrowych, pogodnych Świąt  i mokrego dyngusa. 
 
Do punktu 16-go. 
  
             W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad XXIX sesji 
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło dokonał jej zamknięcia. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
 
           Protokolant:                                                             Przewodniczący obrad: 
     Barbara Czarnecka                                                             Stanisław Wcisło 
 
 
 


